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خبر

سرمقاله

از صندوق های بازنشستگی تا سن
 امید به زندگی؛

سایه روشن های افزایش 
سن بازنشستگی 

سن بازنشستگی با دو معیار 
می شود،  تعیین  اصلی 
ملاک های  مقوله  نخستین 
اقتصادی و دیگری وضعیت 
صندوق های  درآمدی  منابع 
که  است  بازنشستگی 
مطابق استانداردهای جهانی 
یک  برای حقوق  صندوق ها، 
بازنشسته باید هفت بیمه پرداز 
وجود داشته باشد. سن بازنشستگی به عنوان یک پارامتر مهمِ 
طرح های بیمه ای در بسیاری از کشورها متناسب با سن امید 
به زندگی افزایش یافته است، باتوجه به اینکه از این طریق، 
هم به پایداری صندوق ها کمک می شود و هم اثرات مثبت 
اقتصادی ناشی از آن بروز می کند، ایتالیا، قبرس، دانمارک، 

یونان، هلند، پرتغال و اسلواکی از جمله این کشورها هستند.
درخواست افزایش سن بازنشستگی یکی از درخواست های 
سازمان تامین اجتماعی برای اصلاح قانون بازنشستگی است. 
صندوق های  اقتصادی  مشکلات  که  اقتصادی  کارشناسان 
محوری ترین  از  یکی  می کردند،  پیش بینی  را  بازنشستگی 
سن  افزایش  را  مشکلات  این  از  پیشگیری  برای  طرح ها 
بازنشستگی با توجه به افزایش سن امید به زندگی عنوان 
می کنند  که می تواند شدت بحران امروز این صندوق ها را کم 

کند. 
امتناع دولت از پرداخت سهم سه درصدی اش در بحث حق 
بیمه تامین اجتماعی در کنار بازنشستگی پیش از موعد، 
بار مالی سنگینی را بر دوش صندوق ها نهاده و به رغم حائز 
اهمیت بودن، از مشکلات اصلی صندوق ها به شمار نمی رود. 
اما آنچه مشکل اصلی است، مدیریت سرمایه ها در سازمان 
تامین اجتماعی است. وقتی بحران اقتصادی باشد در نتیجه 
اشتغال در کشور کم می شود و به تبع آن تولید نیز کم خواهد 
شد و از آن سو، حق بیمه پردازی به سازمان تامین اجتماعی 

هم کم می شود. 
بحث دیگر اختلاف سن بازنشستگی و سن امید به زندگی 
است، اکنون که سن امید به زندگی افزایش پیدا کرده است، 
سن بازنشستگی هم باید بالا برود، چرا که در غیر اینصورت، 
عواقب آن شامل کسری بودجه در صندوق ها و وابستگی به 
بودجه عمومی کشور می شود. جمعیت مسن در کشور افزایش 
یافته است و جمعیت شاغل به دلیل کاهش زاد و ولد در 
کشور کم شده است، این خودش روی صندوق بازنشستگی اثر 
می گذارد و کاهش جمعیت که سیاست آن از دهه شصت در 
کشور ایجاد شده بود، صندوق ها را متاثر می کند و در سال های 
آینده هم این کاهش جمعیت در صندوق ها بیشتر اثرگذار 
خواهد بود و این نشان می دهد در سال های آینده صندوق های 

بازنشستگی به بودجه عمومی نیازشان بیشتر می شود.
صندوق های  مشکلات  بخواهیم  اگر  اینکه  آخر  سخن 
نسخه  باید  کنیم  حل  ریشه ای  صورت  به  را  بازنشستگی 
اصلاحات ساختاری را پیاده کنیم و اگر خواستار آن باشیم 
که در سال های آینده مشکلات برطرف شود نیازمند نگاهی 
بلندمدت هستیم تا سیاست های اصلاحی لازم عملیاتی شود.

خبر اول

»وزیر کشور« عنوان کرد:

تقویت نظارت های مرزی برای ممانعت از ورود »امیکرون« به کشور
وزیر کشور با بیان اینکه سویه جدید بیماری کرونا در محیط 
پیرامونی کشور مشاهده شده است، گفت: تلاش داریم با 
تقویت امکانات بهداشتی در مرزهای کشور و پایش و رصد 
ورودی مرزهای کشور مانع از ورود ویروس جدید کرونا به 

کشور شویم.
دکتر احمد وحیدی در بیست و نهمین نشست قرارگاه 
عملیاتی مقابله با کرونا که با حضور نمایندگان دستگاهها 
در محل وزارت کشور برگزار شد با بیان اینکه مهم ترین 
از ورود سویه جدید  نگرانی در شرایط کنونی جلوگیری 
امیکرون کرونا به کشور است، گفت: باید با تمام ظرفیت 
ها به خصوص در قسمت مبادی مرزهای کشور نظارت های 

لازم را داشته باشیم.

وی در این خصوص گفت: بر اساس برخی گزارش 
همسایه  کشورهای  در  امیکرون  سویه  ها 
مشاهده و برای همین باید مراتب دقت و 

حساسیت را در این زمینه داشته باشیم. 
تلاش داریم با تقویت امکانات بهداشتی در 
استان های مرزی، به نحو موثر و مطلوبتری 

ورود سویه جدید بیماری را به کشور 
کنترل کنیم.

از  واکسن  تزریق  موضوع 
دیگر محورهای مورد اشاره 
دکتر وحیدی بود و در این 
کمیته  گفت:  خصوص 

اطلاع رسانی باید مفهوم ضرورت تزریق واکسن را به 
صورت دقیق برای مردم روشن کند و اینکه این کار 
با هدف حفظ سلامت عمومی مردم عزیز کشورمان 

صورت گیرد.
بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، 
وی در این خصوص گفت: همه ما تابع مصوبات 
ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا هستیم 
و باید با تزریق به موقع واکسن 
پروتکل  حداکثری  رعایت  و 
های بهداشتی به مهار کامل 
کمک  کشور  در  بیماری 

کنیم.

محیط زیست

بحث ترک فعل هر 23 سازمان مسئول در قبال قانون 
هوای پاک مشهود است و کوتاهی این سازمان ها در 
قبال وظایفی که مکلف به انجام آن بوده اند منجر به 
افزایش سالانه آلودگی هوای کلان شهرها و در نتیجه 
مرگ 27 هزار و 600 نفر از هم وطنان به دلیل آلودگی 

هوا شده است.
همچنین گلعلی زاده معاون دفتر هوا و اقلیم سازمان 
حفاظت محیط زیست مدعی است که این حجم عظیم 
از آلودگی هوا باعث خسارت سالانه 30 میلیارد دلاری 

به اقتصاد کشور شده است.
به گفته معاون هوا و تغییر اقلیم سازمان محیط زیست 
حدود 80 درصد آلاینده ها در نتیجه تردد وسایل نقلیه 
متحرک ایجاد می شود که به نظر می رسد بخش زیادی 
از این آلاینده مربوط به ناکارآمدی تجهیزات فیلتر دوده 
قطعات,  ناکارآمدی  این  است.  داخلی  خودروهای  در 
ترک فعل قانون هوای پاک را متوجه وزارت صمت و 

خودروسازان داخلی می کند.
محمدرضا نجفی, رئیس انجمن قطعه سازان کشور با 
حضور در یک برنامه تلویزیونی در ارتباط با فیلترهای 
داخلی  در خودروهای  استفاده  مورد  )کاتالیزور(  دوده 

گفت: کاتالیزورهای مورد استفاده در خودروهای داخلی 
یک سال بیشتر کار نمی کند و این خودروها به دلیل 
ندارند,  را  لازم  محیطی  زیست  استانداردهای  اینکه 
نمی توانند دوام داشته باشند و پس از یک سال در 
معاینه فنی رد می شوند. با این وجود دوره معاینه فنی 
خودروهای صفر کیلومتر ساخت داخل به جای اینکه هر 

سال انجام شود, 4 ساله است.
داریوش گل علیزاده, معاون دفتر هوا و اقلیم سازمان 
محیط زیست درباره دوره معاینه فنی 4 ساله خودروهای 
صفر کیلومتر داخلی گفت: در زمان نوشتن قانون هوای 
پاک پیشنهاد سازمان محیط زیست این بود که معاینه 
فنی خودروهای صفر کیلومتر داخلی به صورت سالانه 
انجام شود و در ابتدای تصویب این قانون نیز دوره 
معاینه فنی یک ساله بود اما زمانی که این قانون در 
صحن علنی مجلس مطرح شد, دوره معاینه فنی از یک 

سال به 4 سال تغییر یافت.
وی افزود: یکی از دلایلی که معاینه فنی از یک سال به 
4 سال افزایش یافت ناکارآمدی فیلتر دوده خودروهای 
داخلی بود؛ کاتالیزور این خودروها کارایی لازم را ندارند 
و پس از یک سال کارایی خود را از دست می دهند.

اگر دوره معاینه فنی یک ساله بود خودروسازان موظف 
بودند قطعه کاتالیزور را که پس از یک سال کارایی خود 
را از دست می دهد شامل گارانتی کنند و هزینه تعویض 
آن را بر عهده بگیرند اما با افزایش دوره معاینه فنی به 
4 سال خودروسازان دیگر الزامی برای گارانتی کردن این 

قطعه هزینه بر ندارند.

یک نکته عجیب؛

معاینه فنی ۴ ساله راه فرار خودروسازان داخلی از گارانتی فیلتر دوده!

مقام معظم رهبری: ما در حقیقت، انقلاب، اسلام، قرآن، استقلال، آبروی و 
حیثیت را از برکت خون پاک شهدای عزیزمان داریم.

دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان آذربایجان غربی را گرامی می دارد

کرونا در ایرانآموزش

لزوم  بر  تاکید  با  جماعتی  حمیدرضا  دکتر 
رعایت پروتکل های بهداشتی در مدارس، گفت: 
با این کار شاید بازگشایی مدارس خیلی سبب 
ایجاد ضرر و مشکل در ایجاد پاندمی نشود؛ 
ولی متاسفانه در خیلی از مناطق پروتکل های 

بهداشتی رعایت نمی شود.
مباحث  فقط  کرونا  علمی  کمیته  گفت:  او 
علمی را پیش می برد و رعایت پروتکل های 

بهداشتی، چگونگی آنها و پیگیری رعایت پروتکل ها بر عهده وزارت آموزش و پرورش است 
که اقدامات لازم را جهت اجرای پروتکل های بهداشتی انجام دهد.

دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا  تصریح کرد: توصیه ما رعایت جدی پروتکل های 
بهداشتی در این ایام در مدارس و همچنین دانشگاه ها است و پیگیری رعایت پروتکل ها 
حتما باید انجام شود. ما فقط می توانیم مباحث علمی که چه مواردی می تواند باعث به 
وجود آمدن پیک شود و موارد مربوط به جلوگیری را عنوان کنیم و اجرای قوانین مربوط به 
کمیته علمی نیست. یا باید بازگشایی به تاخیر افتد و یا اینکه پروتکل ها کاملا رعایت شود 
و یا اینکه سیستمی وجود داشته باشد که رصد کند تا پروتکل ها نه تنها در مدارس بلکه در 

مجامع دیگر هم رعایت شود و افراد در برابر کووید۱۹ ایمن باشند.

و  عمومی  روابط  مرکز  اعلام  طبق 
اطلاع رسانی وزارت، در شبانه روز گذشته و 
بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، دو 
هزار و ۷۸۴ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد که ۴۳۳ نفر از آنها 
بستری شدند. مجموع بیماران کووید۱۹ در 
کشور به ۶ میلیون و ۱۶۰ هزار و ۳۰۳ نفر 

رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۶۷ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 
و مجموع جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۸۳۱ نفر رسید. خوشبختانه تا 
کنون ۵ میلیون و ۹۸۰ هزار و ۵۶۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
سه هزار و ۴۲ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۴۰ میلیون و ۲۵۸ هزار و ۳۵۱ آزمایش 
تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است. در حال حاضر ۰ شهر کشور در وضعیت 
قرمز، ۸ شهر در وضعیت نارنجی، ۱۱۹ شهر در وضعیت زرد و ۳۲۱ شهر در وضعیت 

آبی قرار دارند.

»دبیر کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا « مطرح کرد:

عدم رعایت پروتکل های بهداشتی در برخی مدارس
۵ میلیون و ۹۸0 هزار و ۵66 نفر بهبود یافتند؛

۶۷ فوتی و شناسایی ۲۷۸۴ ابتلای جدید

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم
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اجتماعی

جامعه

»سخنگوی شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران« خبر داد:

مقررات سفر به کشور های لبنان 
و پاکستان بروزرسانی شد

حسین جهانی سخنگوی شرکت هواپیمایی جمهوری 
اسلامی ایران گفت: باید تمامی مسافران بالای ۱۲ 
از پرواز  سال در پرواز های ورودی به لبنان  پیش 
آزمایش PCR را در محدوده ۴۸ ساعت مانده به پرواز 
در یکی از مراکز تأیید شده وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی ایران در لینک اعلام شده وارد کنند و 
گواهی جواب منفی تست کرونا را به زبان انگلیسی 

با QR کد به همراه داشته باشند.
او تاکید کرد: از پذیرش مسافران دارای گواهی جواب 
منفی تست کرونا بدون QR کد جلوگیری می شود. 
مسافران دارای کارت واکسیناسیون کووید-۱۹ که از 
آخرین نوبت واکسن آن ها ۱۴ روز گذشته باشد و 
از کشور لبنان  از ۷ روز خارج  مسافرانی که کمتر 
انجام تست PCR در محدوده  از  اقامت داشته اند، 
۴۸ ساعت به پرواز معاف خواهند بود. ارائه کارت 
واکسیناسیون به زبان انگلیسی با QR کد به هنگام 

پرواز الزامی است.
سخنگوی شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران 
توضیح داد: مسافران باید حتما پیش از پرواز اطلاعات 
وارد   https://pass.moph.gov.lb را در سایت خود 

کنند.
سال  بالای ۱۲  مسافران  تمامی  از  داد:  توضیح  او 
در   PCR تست  ورود،  بدو  در  لبنان  به کشور  عازم 
فرودگاه گرفته می شود و مسافران تا جواب تست 

در  تست  هزینه  بود.  خواهند  خانگی  قرنطینه  در 
سیستم نرخ گیری بروزرسانی شده است. از تاریخ ۱۰ 
ژانویه سال ۲۰۲۲ )۲۰ دی ماه( مسافران باید اقدام به 
پرداخت هزینه تست قبل از انجام پرواز در سایت 
انجام  هزینه  و  است   https://pass.moph.gov.lb

تست مبلغ USD۳۰ است.
جهانی همچنین از مقررات جدید  کشور پاکستان 
برای  کرونا   ویروس  گسترش  از  جلوگیری  برای 
مسافران ورودی به این  کشور خبر داد و گفت: طبق 
این مقررات  تمامی مسافران بالای ۱۵ سال با ملیت 
پاکستانی و مسافران بالای ۱۸ سال با ملیت غیر 
پاکستانی که به صورت کامل واکسینه شده و دارای 

کارت واکسیناسیون به زبان انگلیسی هستند.

صنعتبازاربانک

یک کارشناس بازار خودرو با بیان اینکه گرانی خودرو، تقاضای برای خودروهای کارکرده را 
افزایش داده است، گفت: خودروهای بالای ۳۰۰ میلیون تومان نیز متقاضی ندارد و خرید 
و فروش آن بین دلالان است. سپهر زنگنه در مورد تاثیر افزایش اخیر قیمت کارخانه ای 
خودرو در بازار گفت: ماه گذشته دو اتفاق بازار خودرو را متاثر کرد و قیمت خودرو پیرو 
این دو مساله  افزایش یافت، یکی اعلام افزایش قیمت خودرو توسط خودروسازان 
بود که البته با دستور رئیس جمهور لغو شد و دیگری اعلام خبر گران شدن خودرو 
توسط رئیس سازمان بورس بود. وی با بیان اینکه این دو اتفاق تاثیر خود را در بازار 
خودرو گذاشت، افزود: به دنبال این دو مساله قیمت خودرو در ماه پیش افزایش 
یافت، بنابراین با افزایش اخیر قیمت کارخانه ای خودرو دیگر بازار برای بار سوم، 
ظرفیت افزایش قیمت نداشت.  این کارشناس بازار خودرو با اشاره به صحبت های دبیر 
انجمن قطعه سازان مبنی بر اینکه افزایش قیمت خودرو کافی نیست، گفت: اما ظاهرا 
این افزایش قیمت ها باز هم خودروسازان را راضی نکرده است زیرا هیچ گاه انجمن 
خودروسازان اعلام نمی کند که خواهان چند درصد افزایش قیمت خودرو هستند و 
بعد از هر افزایش قیمتی مجدد تقاضای افزایش قیمت را دارند. زنگنه با بیان اینکه 
تا سال ۹۸ در نهایت هر سال دو بار افزایش قیمت خودرو اعمال می شد، گفت: سال 
گذشته حدود ۴ تا ۵ بار افزایش قیمت خودرو را تجربه کردیم، اظهار داشت: ظاهرا تنها 
حرف خودروسازان آزاد شدن قیمت خودرو است که دولت هم با آن مخالفت می کند.

هرچند در ماه های ابتدایی سال ۲۰۲۰، تحت تاثیر شیوع ویروس کرونا، عملکرد 
اقتصادی اکثر کشورهای جهان منفی شد و چند ماه طول کشید تا بار دیگر 
عملکردی مثبت به ثبت برسد اما در سال ۲۰۲۱ با توجه به کاهش برخی 
محدودیت ها و افزایش سرعت واکسیناسیون، آمارهای مثبتی در حوزه های 

مختلف از جمله صنعت نهایی شد.
جدیدترین بررسی اتاق بازرگانی تهران نشان می دهد که روند مثبت تولیدات 
صنعتی در فصل سوم سال جاری میلادی نیز ادامه پیدا کرده، هر چند قدری از 

سرعت آن کاسته شده است.
بر اساس این گزارش میانگین رشد صنعتی کشورهای در حال توسعه به جز 
چین در این فصل ۶.۷ درصد، اقتصادهای صنعتی ۶.۱ درصد و در جهان ۵.۷ 
درصد بوده است. چین که در سال های قبل عملکرد قابل توجهی داشت، با رشد 
صنعتی ۴.۶ درصدی پایین تر از میانگین جهانی کار کرده است. بررسی عملکرد 
حوزه های صنعتی به تفکیک هر بخش نیز نشان می دهد که عملکردی ثابت در 

حوزه های مختلف به ثبت نرسیده است.
محصولات اصلی دارویی با رشد ۱۵.۹ درصدی بیشترین رشد تولید را در تمامی 
بخش های صنعتی به خود اختصاص داده اند. احتمالا صادرات محصولات مربوط 

به کرونا و مقابله با این ویروس نقشی اساسی در ثبت این آمار داشته است.

در دو هفته اخیر قیمت اوراق تسهیلات مسکن در پی ورود دلالان و سفته بازان به 
این بازار، به قیمت های نجومی ۱۱۳ هزار تومان رسیده است که سبب شده بود تا 
هزینه دریافت وام ۴۸۰ میلیون تومانی خرید مسکن زوجین تهرانی به ۱۰۸ میلیون 
تومان برسد. در همین رابطه محمد حسن علمداری اعلام کرد: به منظور افزایش رفاه 
حال مشتریان و متقاضیان دریافت تسهیلات مسکن از محل اوراق گواهی حق تقدم، 
در آستانه هشتاد و سومین سالگرد تأسیس بانک، متقاضیان دریافت تسهیلات از 
محل اوراق می توانند تنها برای دریافت ۵۰ درصد از میزان تسهیلات درخواستی اقدام 
به خریداری اوراق کنند و ۵۰ درصد تسهیلات دیگر بدون خرید اوراق و از محل منابع 
تسهیلات بدون سپرده به آنها پرداخت می شود. وی ادامه داد: در واقع متقاضیان 
دریافت تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی از محل اوراق در شهر تهران که پیش از این برای 
دریافت این تسهیلات باید ۸۰۰ فقره اوراق خریداری و به بانک ارائه می کردند هم اکنون 
تنها با خرید و ارائه ۴۰۰ فقره اوراق می توانند تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی را دریافت 
کنند. علمداری خاطرنشان کرد: این امتیاز در نظر گرفته شده برای متقاضیان تسهیلات 
مسکن، شامل تسهیلات جعاله مسکن نیز می شود. تسهیلات جعاله مسکن هم اکنون 
در سراسر کشور ۸۰ میلیون تومان است. متقاضیان تا پیش از این برای دریافت این 
تسهیلات باید ۱۶۰ فقره اوراق خریداری می کردند اما هم اکنون با خرید و ارائه ۵۰ درصد 

از این تعداد یعنی ۸۰ فقره اوراق می توانند اقدام به دریافت تسهیلات جعاله کنند.

یک »کارشناس بازار خودرو« مطرح کرد:

تقاضا برای خودروهای کارکرده
 بالا رفت

»اتاق بازرگانی تهران« پاسخ داد:

تولید کدام کالای صنعتی
 در جهان اوج گرفت؟

کاهش ۵0 درصدی هزینه دریافت وام مسکن؛

هزینه دریافت وام خرید 
مسکن نصف شد

انرژی انرژی

متوسط ۸0/۵ دلاری قیمت نفت ایران؛

تولید نفت ایران 2 میلیون و 4۷4 
هزار بشکه در روز شد

اوپک در ماه نوامبر، 285 هزار بشکه در روز به تولید خود افزود و 
27.72 میلیون بشکه تولید کرد، اما کل تولید 10 عضو اوپک حاضر 
در قرارداد اوپک پلاس هنوز هم کمتر از سهمیه تعیین شده برای 

ماه گذشته بود.
گزارش ماهانه اوپک از بازار نفت که در روز دوشنبه منتشر شد نشان 
می دهد کل تولید این گروه تا 27.717 میلیون بشکه در روز افزایش 
یافته است. غیر از 3 کشوری که از قرارداد اوپک پلاس معاف شده اند، 
یعنی ایران، لیبی و ونزوئلا، سایر تولیدکنندگان اوپک نتوانسته اند به 

سهمیه تولید 24.047 میلیون بشکه در روز برای ماه نوامبر برسند.
ایران، لیبی و ونزوئلا روی هم رفته 4.239 میلیون بشکه در روز در 
نوامبر تولید داشتند و تولید 10 عضو دیگر اوپک برابر با 23.478 
میلیون بشکه در روز بوده یعنی کمتر از سقف 24 میلیون بشکه ای 

که برای ماه گذشته تعیین شده بود.
تولید نفت ایران در ماه نوامبر 9 هزار بشکه در روز نسبت به ماه قبل 
از آن کاهش داشته و به 2 میلیون و 474 هزار بشکه در روز رسیده 
است. قیمت نفت سنگین ایران در ماه نوامبر نیز 80 دلار و 50 سنت 
بوده است. عربستان در ماه نوامبر با 101000 بشکه در روز بیشترین 
افزایش تولید را داشت که در کل به رقم 110 هزار بشکه در روز افزایش 
ماهانه طبق قرارداد اوپک نزدیک بود. عراق و نیجریه دومین و سومین 

کشوری بودند که بیشترین افزایش تولید را در این ماه داشتند. 

»رئیس سازمان خصوصی سازی« پاسخ داد:

واگذاری استقلال و پرسپولیس 
به کجا رسید؟

رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: در خصوص واگذاری دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس؛ روز های قبل از دربی تا روز های 
آینده، روز های تعیین تکلیف در مورد شرایط پذیرش این دو 
شرکت در بورس است. این دو باشگاه به دلیل هواداران بسیاری 
که دارند، تضمین موفقیت و سودآوری آن ها برای ما نیز اهمیت 
زیادی دارد و از طرف دیگر نوع واگذاری آن ها نیز مهم است. او 
تاکید کرد: تلاش می کنیم که سرنوشت خصوصی سازی در این 
دو باشگاه، سرنوشت مطلوبی باشد که وضعیت آن ها را بعد از 
واگذاری نسبت به قبل بهتر کند. از طریق مدل هایی مانند افزایش 
سرمایه از محل صرف سهام که پول به خود باشگاه وارد می شود 
و باعث می شود که باشگاه سودآوری داشته باشد.  قربانزاده گفت: 
هر دو باشگاه متقاضی بورسی شدن هستند و مذاکره با مدیران 
عامل آن ها ادامه دارد، به ویژه با موضوع کمیته حرفه ای سازی که 
الزام AFC است، که تعیین تکلیف مالکیت یگانه این دو باشگاه 
مشخص شود. در این حوزه نیز تدابیری در حال صورت است و 
با رایزنی هایی که با وزارت ورزش اتفاق می افتد، می توانیم این 
امکان را فراهم کنیم که با تدابیری مصوبه کمیته حرفه ای سازی 
را بگیریم تا مالکیت دوگانه صورت نگیرد. اما واگذاری آن ها از 
طریق بورس را علی رغم جدیتی که وجود دارد، با یک آرامشی 
دنبال می کنیم تا مخاطره خصوصی سازی هایی همچون هفت 

تپه و مغان برای این دو باشگاه اتفاق نیفتد.

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »افشین پاشاپرست«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد
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مهدی شهیم

 نویسنده

استان ها
دوز سوم چه واکسنی بزنیم؟

عده ای تصور می کنند، تزریق دوز سوم تنها برای دریافت کنندگان سینوفارم است؛ درحالی که تزریق دوز سوم برای 
واکسن های آمریکایی هم توصیه شده است. بر اساس اعلام سازمان بهداشت جهانی )WHO( استفاده از یک 
واکسن با پلتفرم متفاوت با نوع واکسن در دوزهای قبلی، مورد تأیید است. از آنجایی که بسیاری از جمعیت کشور، 

سینوفارم تزریق کرده اند، حالا تمایل دارند تا آسترازنکا دریافت کنند.

اصفهان

»معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی« مطرح کرد:

جمعیت ایران به سمت پیری 
گرایش دارد

کمال حیدری در همایشی در استان اصفهان، اظهار داشت: 
امروز بیش از روزهای دیگر و در ایام کرونا موضوع بهداشت 

محیط مشخص شده است.
وی با تذکر اینکه محیط سالم یکی از ارکان رسیدن به رفاه 
و عدالت اجتماعی است، افزود: امروز بیماری های غیرواگیر 
که بیشترین علل مرگ ومیر در جهان بوده یکی از دغدغه های 
اصلی است و از آنجا که جمعیت به سمت پیری گرایش دارد و 
بیماری های غیرواگیر نیز افزایش پیدا می کند اهمیت بهداشت 

محیط بیش از پیش آشکار می شود.
معاون وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
بیماری های غیرواگیر از محیط اطراف بسیار تأثیر می گیرند، 
متذکر شد: همین آلودگی هوا باعث مرگ ومیر شش میلیون 
نفر شده است و بیماری های قلبی و عروقی و سرطان هایی نیز 

که گزارش شده قابل تأمل و توجه است.
کاهش  مداخله  بحث  در  متأسفانه  اینکه  ابراز  با  وی 
آلودگی هوا در کشور موفق نبودیم، گفت: لازم است با نظر 
اندیشمندان و همدلی ایجادشده، یکی از اقدامات اساسی 
مشکلات  از  درصد   45 که  چرا  باشد  هوا  آلودگی  کاهش 
به واسطه ذرات معلق کمتر از 2.5 میکرون است و عوامل 
شغلی 25 درصد و مواجهه با سرب نیز 19 درصد بوده است. 
در  ما  از همکاران  نفر  اینکه یک هزار و 427  اعلام  با  وی 
بهداشت محیط ویژه ایام کرونا پای کار آمدند، تأکید کرد: 
برنامه مدیریت هوشمند مدیریت ها در دستور کار قرار گرفته 
و در قالب پنج گروه برنامه ریزی شده است تا مدیریت کرونا 
به صورت هوشمندانه صورت پذیرد و امیدواریم این موضوع 

فرهنگ سازی و نهادینه سازی شود.

دیدگاه

اگر بدنبال شفافیت هستید؛ 

»عملنکـــرد« شهردار و مدیران فعلی مورد سوال قرار گیرد!

اکنون که شورای شهرکرج طرح تحقیق و تفحص از قراردادهای 
شهرداری را در دست اجرا دارد یقینا بهتر بود بصورت کلی 
طرح تحقیق و تفحص از شهرداری کرج انجام می شد. اما 
اینگونه به نظر می رسد در این برهه حساس که چالش 
هایی در شورای شهر کرج  بوجود آمده و حساسیت افکار 
عمومی بر شهردار و مدیران منصوب وی بیشتر شده است 
طرح تحقیق و تفحص از قراردادهای شهرداری نوعی فرار به 
جلو  باشد تا با برخوردهای احتمالی که با تخلفات شهرداران 
و مدیران پیشین صورت خواهد گرفت به نوعی شورای شهر 

و شهرداری برای خود عملکردی از این ره آورد داشته باشند و 
البته شهردار فعلی را با همه انتقادها و چالش های پیش آمده 
قهرمان قصه فسادستیزی سازند. اگر رویکرد شورای شهر کرج  
واقعا شفافیت است باید تلاش گردد ضمن اینکه »عملکرد« 
شهرداران و مدیران گذشته مورد واکاوی و تفحص قرار گیرد 
»عملنکرد« شهردار و مدیران فعلی نیز مورد سوال و مواخذه 
قرار گیرد چراکه اخیرا توجیه تعطیلی جلسات شورای شهر 
کرج با عدم ارسال لایحه از سوی شهرداری جای تعجب دارد 
که شهرداری کلانشهر سوم یا چهارم کشور هیچ قرارداد، طرح، 
موضوع و لایحه ای برای عرضه به شورای شهر ندارد و این 
یعنی تعطیلی شهر کرج.  هرچند که طرح تحقیق و تفحص 
از قراردادهای شهرداری در دوره پیشین ضرورت دارد و اینگونه 
شورای شهر بصورت مستقل وارد مباحث شهرداران  و مدیران 
پیشین می شود که از اختیارات و حتی وظایف شورای شهر 
است و شاید به موارد قابل بحثی نیز دست یایند ازجمله در 
زمینه واگذاری خارج از ضوابط املاک به اشخاص حقیقی و 
حقوقی یا پرداختهای خارج از قرارداد به برخی نهادهای امنیتی 

استان و یا کمکهای مغایر با قانون تنظیم مقررات مالی دولت 
به برخی نهادهای اداری و حتی قضایی استان یا خریدها و 

ترک تشریفات خلاف قانون و...
اما بهتر است شورای ششم ملقب به شورای انقلابی برای ایجاد 
شفافیت و مطالبه حقوق شهروندان حساسیت بسیاری به 
خرج دهد و به این تشخیص برسد ضمن اینکه در قالب طرح 
تحقیق و تفحص از شهرداری به مسائل کلان رسیدگی کند در 
عین حال به عدم کارکرد و ضعف مفرط شهردار منتخب خود 

نیز نظارت داشته باشد.

بوشهرمازندرانآذربایجان غربی

رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی اعلام کرد که ۲ نفر از اعضای شورای 
شهر مهاباد و ۲ کارمند شهرداری این شهر دستگیر شدند. ناصر عتباتی  اظهار 
داشت: 2 عضو شورای شهر مهاباد و 2 نفر از کارمندان شهرداری این شهر به 
دلیل تخلفات دستگیر شدند. وی افزود: تعدادی از اعضای شورای شهر مهاباد 
به صورت باندی و سازمان یافته با همکاری تعدادی از کارکنان شهرداری 
این شهر اقدام به سندسازی برای تملک اراضی ملی و دولتی می کردند که 
با انجام کارهای دقیق اطلاعاتی و قضایی با هماهنگی اداره اطلاعات و 

دادستانی مهاباد شناسایی و دستگیر شدند.
رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی، عنوان کرد: در این رابطه 2 عضو 
شورای شهر و 2 نفر کارمند شهرداری با صدور قرار قانونی بازداشت و روانه 
زندان شدند و تحقیقات در خصوص موضوع و دیگر افراد دخیل همچنان 

ادامه دارد.
وی با هشدار جدی به غارتگران حقوق عامه و بیت المال، گفت: پرچم فساد 
ستیزی در دستگاه قضایی استان برافراشته است و اجازه کوچک ترین تجاوز 
به حقوق بیت المال و مردم را به سوداگران نخواهیم داد و بدانند که عقوبت 

سختی در انتظار مخلین نظم جامعه و چپاولگران حقوق مردم هست.

ماموران یگان حفاظت محیط زیست استان مازندران حین گشت و کنترل 
  شکارچیان غیرمجاز را به همراه ۷۰ قبضه سلاح شکاری، لاشه یک راس شوکا ، 
یک راس بز وحشی و مقداری گوشت گراز دستگیر کردند. ماموران یگان حفاظت 
محیط زیست شهرستان نوشهر )منطقه حفاظت شده البرز مرکزی( حین گشت و 
کنترل در منطقه زانوس کجور از دو نفر متخلف حین شروع به شکار 2 قبضه سلاح 
شکاری و سایر ادوات شکار کشف و ضبط کردند.در چالوس ماموران یگان حفاظت 
محیط زیست طی دو ماموریت حین گشت و کنترل  در حوزه استحفاظی ) منطقه 
کندوان و پلهم کوتی ( پنج شکارچی غیرمجاز را به همراه یک قبضه سلاح شکاری و 
لاشه شکار یک راس بز وحشی ، دستگیر و یک  متخلف روانه  زندان شد.ماموران یگان 
حفاظت محیط  زیست محمودآباد طی دو روز در ماموریت مشترک با نیروی انتظامی 
این شهرستان ازشکارچیان غیرمجاز 11 قبضه سلاح شکاری که دو قبضه آن قاچاق 
بود، کشف و ضبط کردند.ماموران یگان حفاظت محیط زیست آمل طی چند روز حین 
گشت کنترل درحوزه استحفاظی )دابودشت،منطقه جنگلی چلاو، کوهستانی رینه 
لاریجان، منطقه خش واش و منطقه کوهستانی لوط ( هشت شکارچی غیرمجاز را به 
همراه8 قبضه سلاح شکاری ، تعدادی فشنگ ، لاشه 4 قطعه کبک ولاشه 5 قطعه 

کبوتر دستگیر ودرادامه ماموریت 24 رشته دام هوایی جمع آوری کردند.

با تخلفات اقتصادی در  اینکه برخورد قاطع  با بیان  سردار حیدر سوسنی 
قاچاقچیان  فعالیت  داشت:  اظهار  دارد  قرار  انتظامی  برنامه های  اولویت 

همواره مورد رصد و پایش در مناطق مختلف استان بوشهر قرار دارد.
وی از کشف محموله 5 میلیارد و 310 میلیون ریالی انواع لوازم خانگی قاچاق در 
بوشهر خبر داد و بیان کرد: با اقدامات اطلاعاتی مبنی نگهداری کالاهای قاچاق 
در یک انبار، مأموران یگان امداد با هماهنگی مقام قضایی در یک عملیات 
غافلگیرانه از محل بازرسی کردند. رئیس پلیس استان بوشهر از کشف بیش از 36 
دستگاه انواع لوازم خانگی قاچاق از این انبار خبر داد و افزود: در نتیجه بازرسی 
از این محل، 27 دستگاه کولر گازی و تعداد 9 دستگاه لباسشویی خارجی فاقد 
مدارک گمرکی کشف شد. فرمانده انتظامی استان بوشهر با بیان اینکه طبق نظر 
کارشناس مربوطه ارزش محموله مکشوفه 5 میلیارد و 310 میلیون تومان برآورد 
شده است تصریح کرد: در این رابطه یک نفر دستگیر و در اختیار مرجع قضائی 
قرار گرفت. سوسنی  برخورد قاطع نیروی انتظامی با قاچاقچیان و واردکنندگان 
کالا غیرمجاز و قاچاق را مورد اشاره قرار داد و گفت: با فعالیت شبانه روزی نیروی 
انتظامی تمام محورها و نقاط استان بوشهر تحت رصد و پایش قرار دارد و در 

برخورد با قاچاقچیان از هیچ کوششی فروگذاری نمی شود.

کشف ۷0 قبضه سلاح از متهمان؛

دستگیری شکارچیان غیرمجاز 
در مازندران

»رئیس پلیس استان بوشهر« خبر داد:

انبار  کالای قاچاق در بوشهر
 کشف شد

»رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی« خبر داد:

بازداشت ۲  عضو شورای شهر و ۲ 
کارمند شهرداری مهاباد

سیستان و بلوچستان

به  کشور  وزیر  اینکه  بیان  با  خیابانی  مدرس  حسین 
اختیارات  مرز  اقتصاد  تقویت  برای  مرزی  استانداران 
ویژه داده است، اظهار داشت: تلاش بر این است که با 
جدی  جهشی  مرزی،  بازارچه های  ظرفیت  فعال سازی 
در توسعه مبادلات مرزی کشور داشته باشیم. استاندار 
سیستان و بلوچستان گفت: اخیراً در نشست مشترک 

با سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی و توسعه 
سفیر  قریشی  حیات  رحیم  و  کشور  وزارت  منطقه ای 
پاکستان در تهران و هیئت همراه وی بنده با بیان اینکه 
افزایش حجم تبادلات بازرگانی به کشورهای همسایه از 
مهم ترین راهبردهای دولت سیزدهم است، تاکید داشتم 
در این پروسه استان های مرزی کشور می توانند تسهیل گر 

تجارت مرزی و گسترش روایط با همسایگان مرزی باشند. 
مدرس خیابانی گفت: وزیر کشور همواره بر این موضوع 
برای  ویژه  اختیارات  مرزی  استانداران  که  دارند  تاکید 
گسترش و تقویت تبادلات مرزی داشته باشند و امروز 
این ظرفیت در استان سیستان و بلوچستان با دارا بودن 
شش بازارچه مرزی با کشور پاکستان به خوبی وجود دارد.

»استاندار سیستان و بلوچستان« مطرح کرد:

وزیر کشور به استانداران مرزی برای تقویت اقتصاد مرز اختیارات ویژه داده است
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فرهنگی

گزارش

فیلم سینمایی خانه ای در خیابان چهل و یکم علاوه بر 
نمایش در هفته ها و جشنواره های فیلم رایزنی فرهنگی، 
در اختیار علاقه مندان، موسسات، مجموعه های فرهنگی 
و دانشگاهی، ایرانیان و دانشجویان مقیم به منظور اجرای 
برنامه های متنوع برای مخاطبان ژاپنی قرار گرفته و به عنوان 
منبع آموزشی فارسی آموزان ژاپنی نیز مورد بهره برداری قرار 

می گیرد.
خانه ای در خیابان چهل ویکم دوازدهمین فیلم بلند ترجمه 
و زیرنویس شده رایزنی فرهنگی است که در چهارمین هفته 
فیلم ایران در ژاپن به نمایش درآمد و نسخه اصلی به زبان 
فارسی با همکاری اداره کل همکاری های فرهنگی و امور 
ایرانیان خارج از کشور سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و 

بنیاد فارابی در اختیار این نمایندگی قرار گرفته است.
حسین دیوسالار، رایزن فرهنگی ایران در ژاپن با اشاره به سابقه 
این فعالیت، اظهار داشت: در خصوص منابع متنوع و مرتبط 
با محصولات و تولیدات فرهنگی به زبان ژاپنی، خلاء جدی 
وجود دارد و زبان هایی مانند انگلیسی به صورت عمومی 

چندان قابلیت ارتباط و ایجاد شناخت میان مخاطبان ندارد. 
با برنامه ریزی منسجم تلاش شد در زمینه های مختلف 
همچون کتاب، مجله، فیلم، فضای مجازی با موضوعات 

مختلف، تولیدات مناسب ترجمه و زیر نویس شود.
رایزن فرهنگی ایران در ژانپن خاطرنشن کرد: از سال ۱۳۹۷، 
حدود ۱۵ کتاب، مجله علمی و تخصصی به عنوان مجموعه 
فاخر و نفیس ایران شناسی و اسلام شناسی، ۱۲ فیلم بلند 
ایرانی با زیرنویس ژاپنی، تولیدات مختلف در زمینه گردشگری 
و ظرفیت های متنوع فرهنگی، هنری، علمی کشورمان برای 
توزیع و انتشار در شبکه های مجازی و ... به انجام رسید و 
توانست امکان ارتباط و تعامل بهتر با علاقه مندان و فرهنگ 

دوستان ژاپنی برقرار کند.
وی افزود: فیلم خانه ای در خیابان چهل و یکم، دوازدهمین 
فیلم بلند ترجمه و زیرنویس شده رایزنی فرهنگی به صورت 
مستقل و به زبان ژاپنی است و مجوزهای لازم برای بهره 
برداری با همکاری اداره کل همکاری های فرهنگی و امور 
ایرانیان خارج از کشور سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی و 

بنیاد فارابی دریافت شد. همچنین در چهارمین هفته فیلم 
ایران در ژاپن، این فیلم به زبان ژاپنی رونمایی شد و در اکران 

های مختلف به نمایش در آمد.
به گفته دیوسالار، با توجه به تولید محتواهای مختلف 
اعم از کتاب، مجله تخصصی، فیلم و ... به زبان ژاپنی، 
زمینه تعاملات و ارتباطات بیشتر با طرف های ژاپنی که 
به فرهنگ و تمدن ایرانی - اسلامی علاقه دارند بیش از 

گذشته فراهم شد.

همزمان با برگزاری پنجاه و یکمین جشنواره بین المللی 
کارگردانی  به  نقره ای  مرد  سینمایی  فیلم  رشد،  فیلم 

مسابقه  بخش  به  توانست  که  لطیفی  محمدحسین 
جشنواره نیز راه پیدا کند، چهارشنبه ۲۴ آذرماه از ساعت ۹ 
و ۳۰ دقیقه صبح به صورت حضوری در سینما فلسطین 

تهران اکران می شود.
اکران آثار دریافتی در این دوره از جشنواره با توجه به 
محدودیت های کرونایی به صورت آنلاین انجام می شود، 
اما با توجه به اهمیت موضوع فیلم سینمایی مرد نقره ای، 
این فیلم ملی که به مساله هویت و غرور ملی و احترام 
به پرچم پرداخته است، تنها فیلمی است که اکران آن با 
رعایت پروتکل های بهداشتی به صورت حضوری صورت 

امکان  بیشتری  مخاطبان  و  علاقه مندان  تا  می گیرد 
تماشای این اثر هنری را داشته باشند.

کارگردانی  و  عباسی  پیمان  نویسندگی  به  نقره ای  مرد 
محمدحسین لطیفی با حضور هنرمندانی همچون نادر 
نوذری و هنرپیشگان  ایرج  سلیمانی، مهدی سلطانی، 
نوجوان امیرکیان عبدی، ایمان امیری و پارسیا شکوری در 

ایران و ترکیه تولید شده است.
مراسم اختتامیه پنجاه ویکمین جشنواره بین المللی فیلم 
تا ۲۱ در  از ساعت ۱۸  آذرماه  روز جمعه ۲۶  رشد عصر 

مجموعه فرهنگی سینما فلسطین برگزار خواهد شد.

»خانه ای در خیابان چهل ویکم« برای ژاپنی ها زیرنویس شد

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »محمدعلی کشاورز«
  - پیشکسوت تئاتر، سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

دریچه

دورخیز »قهرمان« برای
 جایزه گلدن گلوب

جدیدترین  در  فرهادی  اصغر  ساخته  »قهرمان«  فیلم 
افتخارآفرینی خود نامزد جایزه گلدن گلوب برای بهترین فیلم 
غیرانگلیسی زبان شد. انجمن مطبوعات خارجی هالیوود پس 
از پشت سر گذاشتن یک سال پر از جنجال و رسوایی روز 
)دوشنبه، ۲۲ آذر( در یک مراسم مجازی فهرست نامزدهای 
و  کرد  اعلام  را  گلوب  گلدن  جوایز  از  دوره  هفتادونهمین 
فیلم های بلفاست و قدرت سگ به ترتیب با کسب ۶ و ۷ 

نامزدی در شاخه های مختلف خوش درخشیدند.
در این بین فیلم قهرمان ساخته اصغر فرهادی نیز به نمایندگی 
از سینمای ایران برای جایزه بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان 
نامزد شد. قهرمان برای رسیدن به این جایزه با فیلم های 
مطرحی چون محفظه شماره ۶ ساخته یوهو کاسمانین، دست 
خدا از پائولو سورنتینو، مادران موازی ساخته پدرو آلمودوار و 

ماشینم را بران ساخته ریوسوکه هاماگوچی رقابت می کند.
قهرمان که در هفتادوچهارمین جشنواره فیلم کن برای اولین 
بار به نمایش درآمد و موفق به دریافت جایزه بزرگ هیات 
داوران این جشنواره شد، داستان مردی به نام رحیم را روایت 
می کند که از همسر اولش جدا شده و یک پسربچه مبتلا به 
لکنت زبان دارد. رحیم که سه سال به دلیل بدهی در زندان 
بوده، در یک مرخصی دوروزه سعی می کند سرنوشت خود 
را تغییر دهد اما به زودی در تاری تنیده شده از دروغ های 

مصلحتی گرفتار می شود.

سینما و تئاتر

»فاصله اجتماعی« ساخته کاوه معین فر جایزه بهترین فیلم جشنواره بین المللی 
»هایکو« هلند را گرفت. فیلم کوتاه »فاصله اجتماعی« به کارگردانی »کاوه 
معین فر« از ایران، »جایزه تماشاگران« بهترین فیلم کوتاه جشنواره بین المللی 
»هایکو« در کشور هلند را از آن خود کرد. مراسم اختتامیه جشنواره بین المللی 
»هایکو« با دبیری »محمد الأمین« شاعر عراقی مقیم هلند، با کمانچه نوازی 
استادانه »محمد حسین کامر« و اجرای موسیقی کُردی و بداهه نوازی توسط این 

هنرمند سرشناس کُرد عراقی در شهر لاهه در کشور هلند برگزار  شد.
در ادامه این مراسم، »جایزه تماشاگران« جشنواره بین المللی »هایکو« توسط مسئولان 
این جشنواره، اعلام شد و فیلم کوتاه 3 دقیقه ای »فاصله اجتماعی« به کارگردانی کاوه 

معین فر از کشور ایران، جایزه بهترین فیلم کوتاه این رویداد هنری را دریافت کرد.
جشنواره بین المللی »هایکو« که با نمایشگاه هنری خطاط ایرانی »محمد عسکری« 
افتتاح شد، با هدف گسترش رابطه شعر و سینما و ایجاد فرصت های جدیدی برای 
زبان مشترک بین شعر و سینما و با همکاری شهرداری لاهه و مؤسسه فرهنگ 
در روزهای ۱۹ و ۲۰ آذر ماه جاری )۱۰ و ۱۱ دسامبر ۲۰۲۱( در مجموعه لاک تیاتر در 

شهر لاهه در کشور هلند برگزار  شد.

بیست و هفتمین دوره جوایز سالانه انتخاب منتقدان فهرست نامزدهای خود 
را با پیشتازی دو فیلم »بلفاست« و »داستان وست ساید« اعلام کرد.

»بلفاست« ساخته »کنت برانا« و »داستان وست ساید« جدیدترین فیلم »استیون 
اسپیلبرگ« هر کدام با ۱۱ نامزدی، پیشتاز این جوایز هستند و پس از ان نیز »تل ماسه« 
به کارگردانی »دنیس ویلنوو« و »قدرت سگ« از »جین کمپیون« هر کدام با ۱۰ نامزدی 
قرار دارند.  »بلفاست«، »داستان وست ساید«، »به بالا نگاه نکن«، »کودا«، »پادشاه ریچارد«، 
»پیتزا لیکوریس«، »کوچه کابوس«، »قدرت سگ« و »تیک، تیک ...بوم!« نامزدهای 
شاخه بهترین فیلم این جوایز سینمایی هستند. در شاخه کارگردانی نیز »کنت برانا« 
)بلفاست(، »استیون اسپیلبرگ« )داستان وست ساید(، »وس توماس اندرسون« )پیتزا 
لیکوریس(، »جین کمپیون« )قدرت سگ(، »گیرمو دل تورو« )کوچه کابوس( و »دنیس 
ویلنوو« )تل ماسه( برای کسب جایزه رقابت می کنند.  فیلم »قهرمان« ساخته اصغر 
فرهادی نیز پس از راه یافتن به جمع نامزدهای جوایز گلدن گلوب، در جوایز انتخاب 
منتقدان نیز با فیلم های »ماشین منو بران«، »فرار«، »دست خدا« و »بدترین آدم دنیا« 
نامزد شاخه بهترین فیلم خارجی )غیرانگلیسی زبان( سال شد.برندگان بیست و هفتمین 

دوره جوایز انتخاب منتقدان روز ۹ ژانویه )۱۹ دی( اعلام می شود. 

نخستین دوره این رویداد سینمایی چهار سال پس از رفع ممنوعیت سینما در 
عربستان که از ۶ تا ۱۵ دسامبر )۱۵ تا ۲۴ آذر( در منطقه ای تاریخی در شهر جده 
یکی از محوطه های ثبت شده در فهرست میراث جهانی یونسکو، برگزار می شود، 
برندگان خود را اعلام کرد و در نهایت فیلم »برایتون چهارم« ساخته »لوان 
کوگاشویلی« موفق به کسب جایزه ۱۰۰ هزار دلاری بهترین فیلم از جشنواره شد. 
فیلم »جاده خاکی« به کارگردانی پناه پناهی که یکی از فیلم های بخش مسابقه 
اصلی جشنواره دریای سرخ عربستان بود نیز موفق به کسب جایزه هیات داوران 
)جایزه نقدی ۲۰ هزار دلاری( و همچنین جایزه بهترین مشارکت سینمایی برای 
امین جعفری برای فیلمبرداری این فیلم سینمایی شد.  فیلم »قهرمان« ساخته 
اصغر فرهادی و مستند »رادیوگرافی یک خانواده« به کارگردانی فیروزه خسروانی 
و محصول مشترک ایران، نروژ و سوئیس هم در بخش فیلم های محبوب 
جشنواره ها به نمایش گذاشته شدند. هیات داوران جشنواره فیلم »دریای سرخ« 
به کارگردانی »جوزپه تورناتوره« کارگردان مطرح ایتالیایی، جایزه ۳۰ هزار دلاری 
بهترین کارگردانی جشنواره را نیز به »حیدر رشید« برای کارگردانی فیلم »دریا« 

محصول مشترک ایتالیا، عراق و کویت اعطاء کردند.

نامزدهای »جوایز انتخاب منتقدان« 
معرفی شد

»جاده خاکی« برنده دو جایزه 
از جشنواره عربستان شد

»فاصله اجتماعی« برگزیده 
»هایکو« شد

خبر

فیلم های »تارا«، »ماهان« و »عین شین قاف« از شورای 
پروانه نمایش مجوز اکران گرفتند. در جلسه اخیر شورای 
پروانه نمایش برای سه فیلم از جمله »تارا« به کارگردانی 
کاوه قهرمان و تهیه کنندگی غلامرضا موسوی پروانه نمایش 

صادر شده است.
این فیلم سال گذشته متقاضی حضور در جشنواره فیلم 
فجر بود که به بخش مسابقه راه پیدا نکرد. در این فیلم 

رعنا آزادی ور، مهدی پاکدل، سروش صحت و نازنین فراهانی 
بازی کرده اند. همچنین این شورا برای فیلم »ماهان« به تهیه 
کنندگی علی شاه حاتمی وکارگردانی حمید شاه حاتمی پروانه 
نمایش صادر کرده است. همایون ارشادی و رامین ناصرنصیر 

از جمله بازیگران این فیلم هستند.
علاوه براین ها برای فیلم »عین شین قاف« به تهیه کنندگی 
صدیقه صحت و کارگردانی قاسم جعفری پروانه نمایش 

صادر شده است. این فیلم طبق اطلاعات منتشر شده قبلی، 
شهرزاد  کیان افشار،  بهاره  که  است  سال 1393  محصول 
جعفری، نیما رئیسی و سیما تیرانداز در آن بازی کرده و 
تورج منصوری، هایده صفی یاری و آریا عظیمی نژاد هم 
فیلمبرداری، تدوین و ساخت موسیقی آن را برعهده داشتند.
گزارش صدور پروانه نمایش این فیلم ها در سایت سازمان 

سینمایی منتشر شده است. 

شاه  حاتمی و قاسم جعفری پروانه نمایش گرفتند

»مرد نقره ای« ۲۴ آذر روی پرده جشنواره رشد می رود
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »حسن نوربخش«
 - پیشکسوت بسکتبال - را گرامی می دارد

سوژه

کاکائو، جوراندیرو می شود؟

»شمسایی« به نیمکت تیم ملی 
فوتسال نزدیک تر شد!

تیم ملی فوتسال ایران که اردوی تدارکاتی خود را در تهران برپا 
کرده، در روزهای آینده عازم ایتالیا خواهد شد تا در دو بازی 

دوستانه، به مصاف تیم ملی فوتسال این کشور برود.
مطابق اعلام احسان اصولی رئیس کمیته فوتسال، محمد 
ناظم الشریعه به دلیل اینکه تا پایان سال 1400 با فدراسیون 
فوتبال قرارداد دارد، در ایتالیا روی نیمکت ملی پوشان کشورمان 
می نشیند و پس از بازگشت اعضای تیم به ایران، در خصوص 

کادر فنی تیم ملی تصمیم گیری خواهد شد.
اعضای  نیز  و  فوتسال  کمیته  نسبی  موافقت  وجود  با 
هیئت رئیسه فدراسیون با ادامه فعالیت ناظم الشریعه، گفته 
می شود فدراسیون فوتبال با وحید شمسایی به توافقاتی رسیده 
و به احتمال فراوان، بهترین گلزن تیم ملی فوتسال کشورمان 

جانشین ناظم الشریعه خواهد شد.
گفته می شود شمسایی درخواست جذب یک دستیار اسپانیایی 
را مطرح کرده و مدیران فدراسیون در حال مذاکره با این گزینه 
هستند. در صورت مسجل شدن سرمربیگری شمسایی، دو 
مربی ایرانی دیگر نیز روی نیمکت تیم ملی فوتسال می نشینند.

شمسایی سابقه سرمربیگری تیم های دبیری تبریز، تأسیسات 
دریایی و گیتی پسند اصفهان را در کارنامه دارد و در سال 2015، 

تأسیسات را به قهرمانی جام باشگاه های آسیا رساند.
روز  برزیلی صبح  کاکائو، مربی صاحب نام  اینکه  دیگر  خبر 
چهارشنبه برای تدریس در کلاس مربیگری شهر تبریز وارد ایران 
خواهد شد. در صورت عدم ایجاد تغییر در برنامه ها، شهاب الدین 
عزیزی خادم برای افتتاح این کلاس ها عازم تبریز می شود و 
تلاش هایی در حال انجام است که ملاقاتی میان او و کاکائو 
انجام شود تا این مربی قزاق، به عنوان مدیر فنی تیم های پایه 
در فوتسال ایران فعالیت کند؛ سمتی که در سال های گذشته به 

جوراندیرو تعلق داشت.

»رئیس ستاد مبارزه با کرونا« خبر داد:

حضور تماشاگران در ورزشگاه ها 
حداقل تا یک ماه دیگر منتفی شد

در  ورزش  در  کرونا  با  مبارزه  رئیس ستاد  نوروزی  غلامرضا 
خصوص حضور تماشاگران در ورزشگاه ها اظهار داشت: ما از 
آبان ما در خصوص حضور تماشاگران در ورزشگاه ها با وزارت 
بهداشت صحبت کردیم و قرار بود این موضوع از ابتدای آذر ماه 
عملی شود و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی اعم از دریافت 
۲ دوز واکسن و یا تست PCR شاهد حضور تماشاگران در 
ورزشگاه ها باشیم، اما با پیگیری هایی که انجام شد اعلام کردند 
که باید هوشمند سازی الکترونیکی برای این امر محقق شود. 
هفته گذشته طی جلسه ای که با مسئولان وزارت بهداشت 
داشتیم اعلام کردیم که آماده اجرای حضور تماشاگران در 
ورزشگاه ها هستیم و فدراسیون پزشکی ورزشی هم در این 
خصوص شیوه نامه ای پیشنهادی خود را به وزارت بهداشت 

ارائه کرد که مورد قبول وزارت بهداشت هم قرار گرفته است.
نوروزی گفت: وزارت کشور به تازگی اعلام کرده است که وزارت 
ورزش باید یک سامانه برای بلیط فروشی و ورود تماشاگران 
طراحی و به سامانه امید وزارت کشور متصل کند. عملی کردن 
این موضوع از سوی وزارت ورزش هم حدود یک ماه زمان نیاز 
دارد تا راه اندازی شود. از طرفی هم موضوعی که وجود دارد 
این است که تنها ۳ تیم از ۱۶ تیم لیگ برتری توانایی بلیت 

فروشی الکترونیکی را دارند.

مکث

فوتبال اروپا

چرا معاون قهرمانی وزارت ورزش معرفی نمی شود؟

آقای وزیر! تا کی تعلل!؟

رونالدو و مسی در کنار لواندوفسکی؛

فیفا نامزدهای حضور در تیم منتخب سال 2021 را اعلام کرد

مجلس  نمایندگان  رای  با  شهریور  سوم  سجادی  حمید 
شورای اسلامی به عنوان وزیر ورزش و جوانان معرفی شد و 
توانست سکان ورزش ایران را برای ۴ سال در دست بگیرد. 
همزمان با روی کار آمدن سجادی در وزارت ورزش، با توجه 
به تغییر دولت و سیاست های کاری و هم چنین انتقادات 
گسترده ی پیدا و پنهان از عملکرد مهدی علی نژاد معاون 
پیشین وزارت ورزش و جوانان، بسیاری از کارشناسان و 
اهالی ورزش انتظار داشتند، تغییر و تحولات در مهمترین 

سریع تر  ورزش،  وزارت  معاونت 
از دیگر بخش ها اتفاق بیفتد، 
 ۱۱۰ گذشت  با  که  انتظاری 

روز از انتخاب 
حمید 

به  سجادی 
وزیر  عنوان 

هنوز  ورزش 
نشده  عملی 

است.

با وجود گذشت ۳ روز از استعفای کتبی مهدی علی نژاد از 
حمید  جوانان،  و  ورزش  وزارت  قهرمانی  ورزش  معاونت 
و  نکرده  اقدامی  او  جانشین  انتخاب  برای  هنوز  سجادی 
در معرفی  این حد  تا  ورزش  وزارت  نیست چرا  مشخص 

مهمترین معاون خود تعلل می کند؟
اسامی  کابینه،  اعضای  انتخاب  از  پیش  که  شرایطی  در 
متعددی برای معرفی از سوی رییس جمهور به عنوان وزیر 
ورزش مطرح شدند، در نهایت فردی از دل جامعه ورزش به 
عنوان وزیر پیشنهادی به مجلس شورای اسلامی معرفی شد 
تا این بار بر خلاف دوره قبل، چهره ای ورزشی سکان ورزش 
ایران را در دست بگیرد، اما ناکرده های سجادی طی ۱۱۰ روز 
گذشته و تعلل بسیار زیاد او در تصمیم گیری ها و انتصابات، 

نگرانی هایی را ایجاد کرده است.
انتصاب  یا  و  تصمیم گیری ها  در  تعلل  قطعا 
می تواند  آن ها  سبقه  به  توجه  بدون  افراد 
آستانه  در  ایران  ورزش  به  پیش  از  بیش 
رویدادهای مهم بین المللی آسیب وارد کند 
و در این میان بلاتکلیفی معاونت ورزش 

قهرمانی وزارت ورزش با توجه به نقش ویژه آن در هدایت و 
سیاست گذاری ورزش قهرمانی، نگرانی ها را بیشتر کرده است، 
حال در چنین شرایطی این سوال مطرح می شود چرا وزیر 
ورزش به عنوان یک قهرمان سابق و چهره مطرح مدیریتی در 
ورزش ایران، برنامه خاص و ویژه ای برای مهمترین معاونت در 

وزارت متبوع خود نداشته است؟
بدون شک انتقادهای بوجود آمده از بلاتکلیفی های مدیریتی 
در بخش های مختلف ورزش ایران، با وجود حضور چهره های 
ورزشی در راس وزارت ورزش و جوانان، در کمترین اتفاق 
می تواند اعتماد سیاستمداران به چهره های ورزشی برای 
حضور در راس ورزش کشور را دچار تزلزل کند، موضوعی که 

قطعا به نفع ورزش و ورزشکاران نخواهد بود.
امید است وزارت ورزش و شخص وزیر با سرعت بخشیدن 
به تصمیم سازی های خود زمینه تغییرات مثبت و سازنده 
در فدراسیون ها و مدیریت کلان ورزش کشور امید و انگیزه 
را به جامعه پرشمار ورزش کشور بازگرداند. توقعی که این 
روزها بیش از هر زمانی در بین جامعه ورزشی کشور تبلور 

یافته است.

فیفا نامزدهای نهایی حضور در تیم منتخب سال 2021 را 
اعلام کرد که بر این اساس 11 بازیکن نهایی از این بازیکنان 

انتخاب خواهد شد.
اسامی بازیکنان به شرح زیر است:

جانلوییجی  برزیل(،  )لیورپول،  بکر  آلیسون  بانان:  دروازه 
دوناروما )میلان / پاری سن ژرمن، ایتالیا(، ادوارد مندی 

)چلسی، سنگال(
مدافعان: داوید آلابا )بایرن مونیخ / رئال مادرید، اتریش(، 
جوردی آلبا )بارسلونا، اسپانیا(، ترنت الکساندر آرنولد )لیورپول، 
انگلیس(، دنی آلوز )سائو پائولو، برزیل(، لئوناردو بونوچی 

)یوونتوس، ایتالیا(، روبن دیاز )منچسترسیتی، پرتغال(
هافبک ها: سرخیو بوسکتس )بارسلونا، اسپانیا(، کوین 

فرناندز  برونو  بلژیک(،  )منچسترسیتی،  بروینه  دی 
)منچستریونایتد، پرتغال(، فرنکی دی یونگ )بارسلونا، هلند(، 

جورجینیو )چلسی، ایتالیا(، انگولو کانته )چلسی، فرانسه(
مهاجمان: کریم بنزما )رئال مادرید، فرانسه(، کریستیانو 
رونالدو )یوونتوس / منچستریونایتد، پرتغال(، ارلینگ هالند 
)بروسیا دورتموند، نروژ(، روبرت لواندوفسکی )بایرن مونیخ، 
لهستان(، روملو لوکاکو )اینتر / چلسی، بلژیک(، کیلیان 
امباپه )پاری سن ژرمن، فرانسه(، لیونل مسی )بارسلونا / 

پاری سن ژرمن، آرژانتین(، نیمار )پاری سن ژرمن، برزیل(
اسامی نامزدهای بهترین بازیکن سال به شرح زیر است:

کریم بنزما )فرانسه-رئال مادرید(، کوین دبروینه )بلژیک - 
یوونتوس  )پرتغال-  رونالدو  کریستیانو  سیتی(،  منچستر 

- منچستر یونایتد(، ارلینگ هالند )نروژ - بورسیا دورتموند(، 
جورجینیو )ایتالیا - چلسی(، انگولو کانته )فرانسه - چلسی(، 
روبرت لواندوفسکی )لهستان - بایرن مونیخ(، کیلیان ام باپه 
)فرانسه - پاری سن ژرمن(، لیونل مسی )آرژانتین - بارسلونا 
- پاری سن ژرمن(، نیمار )برزیل - پاری سن ژرمن(، محمد 
صلاح )مصر - لیورپول( تیم منتخب سال 2021 فیفا در روز 
دوشنبه 17 ژانویه 2022 )27 دی ماه 1400( معرفی خواهد شد. 
در این مراسم بهترین بازیکن زن فیفا، بهترین بازیکن مردان 
فیفا، بهترین مربی زنان فیفا، بهترین مربی مردان فیفا، بهترین 
دروازه بان زن فیفا، بهترین دروازه بان مردان فیفا، جایزه بازی 
جوانمردانه فیفا، جایزه پوشکاش فیفا ) بهترین گل سال( و 

جایزه برترین هواداران فیفا جایزه خواهند گرفت.

شهرداری فردیس در نظر دارد بر اساس بودجه مصوب سال 1400 ، پروژه های ذیل را از طریق برگزاری مناقصه و مزایده عمومی به 
متقاضیان واجد شرایط به شرح ذیل واگذار نماید.لذا از کلیه متقاضیان دعوت به عمل می آید از تاریخ انتشار نوبت اول آگهی جهت خرید 
اسناد مناقصه و مزایده با مراجعه به امور قراردادهای شهرداری واقع در فردیس بلوار تهرانی مقدم نرسیده به چهار راه فرگاز ، ضمن واریز 

مبلغ 2/000/000 ریال به عنوان هزینه خرید اسناد به حساب 400819688645 نزد بانک شهر شهرداری و ارائه رسید آن نسبت به اخذ اسناد مناقصه و مزایده اقدام 
نمایند . سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه و مزایده درج شده است . شهرداری فردیس در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است و به غیر از سپرده 
شرکت در مناقصه و مزایده کلیه اسناد و مدارک مربوط به متقاضیان نزد شهرداری باقی می ماند. پیشنهادات می بایست در پاکت های مجزا)الف - ب - ج( لاک 
و ممهور به مهر شرکت شده و تا پایان وقت اداری روز دو شنبه مورخ 1400/10/06  بصورت حضوری یا پست پیشتاز به دبیرخانه شهرداری تحویل داده شود.  
جلسه کمیسیون مناقصات شهرداری در روز  سه شنبه مورخ 1400/10/07  ساعت 7:00 صبح در محل دفتر شهردار فردیس برگزار خواهد شد. لازم به 
ذکر است چنانچه تعطیلات غیر قابل پیش بینی به دلایل متعدد از قبیل اعلام از سوی ستاد کرونا حادث گردد به تعداد روزهای تعطیل، آگهی تمدید می گردد.

آگهی مناقصه و مزایده عمومی  )نوبت دوم(

 تاریخ انتشارنوبت اول : 1400/9/17                                                                                                                            شناسه آگهی: ۱۲۳۵۳۹۰
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

واکنش تند علی خطیر پس از محرومیت از تمامی فعالیت های فوتبالی!
علی خطیر گفت: حتما به کمیته استیناف فدراسیون تجدید نظرخواهی خواهم کرد و از تمامی قضات کمیته 
اخلاق و در راس آن ها آقای اسدی مقدم که این رای بی محتوا و نادرست را امضا و تایید کردند به دادسرای 

عالی قضات شکایت خواهم کرد.

داستان جلد

استقلال برد و صدرنشین شد؛

با طعم جعفـری!                                                                                                                                         

از هفته دهم رقابت های لیگ برتر، استقلال و سپاهان 
در جدالی که مهم ترین دیدار  نیم فصل لقب گرفته بود، در 
سکوت آزادی به مصاف هم رفتند که استقلالی ها با تک 

گل جعفر سلمانی فاتحِ صدر جدول شدند.
نمایشِ استقلال و سپاهان چندانِ باکیفیت از آب درنیامد، 
گرچه از شهرآوردِ پایتخت قابل تحمل تر بود! استقلال بازهم 
به موقع برد، گُل نخورد و به صدرجدول رسید، یقینا این 

سه نکته مهم ترینِ موضوع برای استقلالِ مجیدی است.
لیگ  طول  در  استقلال  نمایش  از  که  آن چیزی  تمام 
۲۱ دیدیم، در وهله اول تلاش برای گل نخوردن است، 
این موضوع در دیدارهای شاگردان مجیدی با تیم های 
به اینجای کار هم  تا  بوده که  نیز واضح تر  باکیفیت  تر، 
این فرمول نتیجه بخش نشان داده است، از طرفی کسبِ 
پنج امتیاز از سه مدعی قهرمانی)گل گهر، پرسپولیس و 
سپاهان( و ده بازی بدون شکست را هم می توان خبری 

مهم درخصوص شکل گیری شخصیت تیمی آبی ها قلمداد 
کرد که در روز بازگشت به صدر آرامش را برای آبی ها به 
همراه خواهد داشت، در شرایطی که هنوز هم نقاط ضعفی 

در تیمِ فرهاد دیده می شود.
نتیجه مهم  از گذشت ۱۰ هفته می توان یک  اما پس 
درخصوص استقلالِ مدل فرهاد گرفت، استقلال هرچقدر 
در ارائه بازی تماشاگرپسند موفق نباشد، خوب می داند برابر 
چه تیمی چگونه بازی کند، به اصطلاح بهتر، استقلال با 
مجیدی می داند که چه می خواهد، این اتفاق اگر تا پایانِ 
لیگ، تبدیل به عادت شود، مهم ترین فاکتوری است که 

می تواند استقلال را در زمره یک قهرمان قرار دهد.
استقلال دو نیمه کاملا شبیه به هم را سپری کرد اما 
این شرایط برای سپاهان متفاوت بود. شاگردان محرم 
نویدکیا در شرایطی با دستِ خالی آزادی را ترک کردند 
که در طول ۹۰ دقیقه، تیمِ غالبِ میدان بودند. استقلال 
دقایقی پرس کرد، بیشتر به خوب دفاع کردن پرداخت 
و نیم نگاهی هم به ضدحملات داشت، این موضوع در 
بازی مشهود بود و به همه آن چیزی که  هر دو نیمه 
می خواست رسید، در مقابل سپاهان در شبی که توپ و 
میدان را در اختیار داشت، یک نقطه ضعف بزرگ موجب 
شد شکست تلخی را تجربه کند، شاگردان نویدکیا علاوه 
بر سرعت پایین انتقال توپ، چه در ارسال پاس آخر و چه 
در زدن ضربه آخر ناتوان و بی دقت نشان دادند، آمار ۱۴ 

شوت و تنها ۱ ضربه داخل چارچوب و موقعیت های متعددِ 
بی ثمرشان هم، نشان دهنده ی این ضعف بود. گرچه تیمی 
به کیفیت سپاهان که هر آنچه که نیازِ قهرمانی است را 
دارد، باید کم نوسان تر از فرم فعلی باشد، با شرایطی که 
اگر اصفهانی ها مراقبِ تیمِ مدعی شهرشان باشند، حتی 
با احتسابِ سه شکست در ۱۰ بازی، این تیم می تواند تا 

آخرین روز مدعی تراز اول کسب جام باشد.
همان طور که بارها گفته شده، استقلال در روند پیشرفت 
قرار گرفته است، استقلال در فاز تدافعی به انسجامِ مدنظر 
مجیدی-پین رسیده، اما در فاز تهاجمی باید فراتر از کیفیت 
فعلی باشد، استقلال تیم بزرگی است و تیم بزرگ باید 
شخصیت بزرگی هم داشته و تیمِ غالب و برتر بازی باشد، 
موضوعی که باید با تقویت خط هافبک برای حفظ توپ و 

بابرنامه تر شدن، روند حملات عملی شود.

سوژه

تقسیم سفرها و سمت ها در روزهای پایانی 
هیات اجرایی کمیته؛

رقابت اعضا برای سرپرستی کاروان
در حالی که به روزهای پایان این دوره از فعالیت هیات اجرایی 
کمیته ملی المپیک و انتخابات )17 اسفند( نزدیک می شویم، 
جنجال و حاشیه ها نیز روز به روز بیشتر می شود. در حالی 
که سیدرضا صالحی امیری تصمیم نهایی خود را برای حضور 
در انتخابات کمیته اعلام نکرده اما اعضای هیات اجرایی که 
تعداد زیادی از آنها در 2-3 سال اخیر فدراسیونی هم نداشتند، در 
تلاش هستند با گرفتن پست های مختلف جای پای خود را در 

ساختمان سئول محکم کنند.
نشست هیات اجرایی کمیته ملی المپیک روز یکشنبه در حالی 
برگزار شد که انتخاب سرپرستان کاروان در بازی های کشورهای 
اسلامی و همینطور جوانان یکی از مواردی بود که مورد بحث 
هادی  اسلامی  کشورهای  بازی های  برای  اگرچه  گرفت.  قرار 
ساعی بیشترین رای را به خود اختصاص داد اما در خصوص 
سرپرستی بازی های جوانان نتیجه ای حاصل نشد. در حالی که 
شنیده ها حاکی از این بود که کیکاووس سعیدی در رقابت با 
ساعی نتوانسته آرای لازم را به خود اختصاص دهد اما دبیرکل 
کمیته این ادعا را نپذیرفت و اعلام کرد نه تنها نامزد نبوده بلکه 

در رای گیری هم شرکت نکرده است.
کیکاووس سعیدی در این باره، عنوان کرد: »من مشغله زیادی 
دارم؛ هم دبیرکل و هم آکادمی ملی المپیک. به همین دلیل 
از  حمایت  من  وظیفه  نبودم.  کاروان  سرپرستی  کاندیدای 
سرپرستان کاروان است؛ نه اینکه خودم سرپرست شوم. ظاهرا 
اسم من را داده بودند و به رای گذاشتند اما من اصلا خودم رای 
ندادم چون دبیرکل نقش حمایتی و نظارتی از سرپرستان دارد.«

در خصوص سرپرست سرپرستی کاروان برای بازی های آسیایی 
جوانان هم اصغر رحیمی رئیس سابق مرکز نظارت بر تیم های 
ملی و همینطور مجید کیهانی عضو هیات اجرایی کاندیدا بودند 
که به دلیل 4 رای مساوی قرار شد در نشست بعدی در این 

خصوص تصمیم گیری شود.
در حالی که هادی ساعی در گفت وگو با چند رسانه اعلام کرده 
سرپرست کاروان در بازی های کشورهای اسلامی شده اما این 
موضوع از سوی سایت کمیته ملی المپیک رسانه ای نشد و 
کمیته ملی المپیک نیز انتخاب ساعی را نه رد کرد و نه تایید. 
البته مسئولان کمیته بر این باور هستند با اینکه ساعی 5 رای 
را به خود اختصاص داده اما باز هم نتوانسته حد نصاب یعنی 
7 رای را کسب کند اما با این شرایط، مسئولیت جدید ساعی 

را تکذیب نکردند.
این انتخاب در حالی صورت گرفته که هادی ساعی به عنوان 
یکی از مخالفان پر و پا قرص انتخابات کمیسیون ورزشکاران و 
صالحی امیری صحبت های زیادی را در خصوص تخلفات صورت 
گرفته در کمیسیون ورزشکاران داشت. حالا مشخص نیست با 
این اعتراضات چرا اعضای هیات اجرایی به هادی ساعی رای 

داده اند؟
نکته ای که در اینجا مورد بحث قرار دارد، اینکه انتخاب سرپرستان 
کاروان برای بازی های مختلف بین المللی ممکن است با روی 
کار آمدن رئیس و هیات اجرایی جدید در کمیته ملی المپیک 
تغییر کند. این موضوعی است که هیچ کدام از مسئولان حال 
حاضر کمیته در مورد انتخابات انجام شده اطمینان ندارند. آنها 
هم به این نکته توجه دارند که ممکن است سرپرستان منتخب 
مورد تایید اعضای هیات اجرایی جدید نباشند با این وجود 
رای گیری ها انجام شده و پیش از این نیز با اعلام هیات اجرایی 
پیمان فخری به عنوان سرپرست کاروان در بازی های آسیایی 

هانگژو معرفی شده بود.
برای  که  کسانی  اینکه  کرد  فراموش  نباید  که  موضوعی  اما 
سرپرستی کاروان در بازی های مختلف نامزد می شوند، از اعضای 
هیات اجرایی هستند. این انتخابات نشان می دهد در حالی به 
پایان دوره این ریاست و هیات اجرایی کمیته نزدیک می شویم 
که اعضا به دنبال رفتارهایی هستند که تفسیر بدعت آمیز و 
نامطلوبی را در پی دارد. اکنون این انگاره ایجاد شده که آنها در 
پی این هستند که اگر نتوانند به دوره بعد راه یابند، با داشتن 
سرپرستی به فعالیت خود در کمیته و رفتن به سفرهای خارجی 

با حق ماموریت دلاری یا یورویی ادامه دهند.

قابل  پایتخت  شهرآوردِ  از  درنیامد، گرچه  آب  از  باکیفیت  چندانِ  سپاهان  و  استقلال  نمایشِ 
تحمل تر بود! استقلال بازهم به موقع برد، گلُ نخورد و به صدرجدول رسید، یقینا این سه نکته مهم ترینِ 

موضوع برای استقلالِ مجیدی است.

درحاشیه

لیگ آزادگان

حسن کامرانی فر دبیرکل فدراسیون فوتبال در پاسخ به 
سوالی درباره داستان بازگشت مهدی طارمی به تیم ملی 
ایران می گوید: »من در این موضوع هیچ دخالتی نداشتم؛ 

آقای عزیزی خادم شخصاً به آن ورود کرد تا با مدیریت 
صحیح بتواند کار را پیش ببرد.«

اسکوچیچ،  و  طارمی  ماجرای  در  که  است  این  واقعیت 
همچنان مسائل کشف نشده ای وجود دارند که طرفین دعوا 

نمی توانند در این راستا به درستی شفاف سازی کنند.
از اسکوچیچ و طارمی بگیرید که سعی کردند سکوت کنند 
و هر حرفی را بر زبان نیاورند تا اشاره های جسته و گریخته 
رئیس فدراسیون که فقط برای بازگشت طارمی در دیدار با 
عراق ابراز امیدواری کرد، هیچ کدام نتونست اصل قصه را 
بگویند و یک روایت درست و حسابی به خورد مخاطبان 
فوتبال بدهند؛ حتی کریم باقری هم در یک برنامه دوستان 
با رفقایش در تیم ملی ایران، موفق نشد اطلاعات تازه ای به 

اهالی فوتبال بدهد.

شفاف ترین حرکت را اما خود طارمی در فضای مجازی زد 
که اسکوچیچ را فالو کرد و به این ترتیب مشخص شد که 
احتمالا پروژه بازگشت او به تیم ملی استارت خورده است؛ 
شاید اضافه شدن دراگان به فهرست فالوئینگ های طارمی 
بارزترین نشانه برای این فعل و انفعال بود و اگر این بازیکن 
برای دیدار با عراق به تیم ملی دعوت شود، دیگر نیازی به 

توضیح واضحات از سوی اسکوچیچ هم وجود ندارد.
فقط امیدواریم اگر چنین اتفاقی رخ داد، مشکل طارمی و 
اسکوچیچ برای همیشه حل شده و نکته یا دلخوری خاصی 
باقی نمانده باشد؛ هرچند رئیس فدراسیون فوتبال گفت 
»فعلا« اسکوچیچ در تیم ملی می ماند اما به ظاهر باید این 
فعلا را تا اطلاع ثانوی تعبیر کرد و تصمیم گیرنده نهایی را 

خود اسکوچیچ دانست.

هفته دهم لیگ دسته اول فوتبال، با دیدار تیم های خوشه 
روز  از ساعت 17  که  تبریز  ماشین سازی  و  طلایی ساوه 
سه شنبه و در ورزشگاه کارگران تهران آغاز شد، به پایان رسید. 
در این مسابقه خوشه طلایی با نتیجه 6 بر یک به برتری 

دست یافت.
شاگردان داود مهابادی با این پیروزی قاطع، با 16 امتیاز به 

جایگاه ششم جدول صعود کردند و ماشین سازان با 2 امتیاز، 
همچنان در قعر جدول لیگ یک روزگار می گذرانند. نتایج سایر 
دیدارهای هفته دهم لیگ دسته اول فوتبال به شرح زیر است:

شهرداری آستارا صفر - آرمان گهر سیرجان صفر
ویستا توربین تهران صفر - شهرداری همدان صفر

پارس جنوبی جم بوشهر یک - رایکای بابل یک

استقلال خوزستان 2 - قشقایی شیراز صفر
شمس آذر قزوین 2 - سایپای تهران صفر

مس شهر بابک یک - استقلال ملاثانی صفر
خیبر خرم آباد یک - ملوان بندر انزلی یک

دیدار مس کرمان و شاهین شهرداری بوشهر به دلیل غیبت 
تیم شاهین برگزار نشد.

شفاف ترین حرکت را مهدی طارمی زد؛

پایان کشمکش در فهرست فالوئینگ!

هفته دهم لیگ دسته اول فوتبال؛

جشنواره گل خوشه طلایی در روز تساوی مدعیان
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واکنش وزیر ورزش به بلاتکلیفی مدیریت پرسپولیس
سید حمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان در مورد وضعیت بلاتکلیف مدیریت باشگاه 
پرسپولیس گفت: هواداران این تیم نگران نباشند، اینکه این تیم الان با سرپرست اداره 
می شود  هیچ فرقی ندارد و سرپرست فعلی همان اختیارات مدیرعامل را دارد. گاها مطرح 
می شود که پرسپولیس الان کارگزار ندارد، اما این مباحثی است که در بخش مدیریتی در 
داخل خود باشگاه رقم می خورد و ما هیچ دخالتی نداریم. اگر از آجورلو، مدیرعامل استقلال 

هم بپرسید، در انتخاب کارگزار این باشگاه ما دخالتی نداشتیم.

افشاگری علیه فدراسیون کار دست علی خطیر داد
علی خطیر، معاون سابق باشگاه استقلال که در پی افشاگری علیه فدراسیون فوتبال به 
کمیته اخلاق احضار شد با حکم کمیته اخلاق ۵ سال از حضور در فوتبال، فوتسال! و 
فوتبال ساحلی! محروم و به پرداخت ۱۰۰ میلیون تومان جریمه محکوم شد. فدراسیون 
فوتبال تنها چند روز پس از معرفی علی خطیر به عنوان عضو هیات مدیره باشگاه تراکتور، 
معاون سابق استقلال را از حضور در فوتبال و فوتسال و فوتبال ساحلی محروم کرد. حسن 

کامرانی فر این محرومیت را به بهاروند اعلام کرده است.

ابراز رضایت فدراسیون از عملکرد تیم ملی هندبال زنان
نایب رئیس زنان فدراسیون هندبال گفت که در مسابقات هندبال قهرمانی زنان جهان 
اسپانیا هر چند از نظر کمی نتیجه نگرفتیم اما از عملکرد تیم راضی هستیم. افسانه 
دهقانی در خصوص عملکرد تیم ملی هندبال ایران در رقابت های قهرمانی جهان اظهار 
کرد: باید ببینیم کجا هستیم، به کجا می خواهیم برسیم و علت حضور ما در این 
مسابقات چه بوده است. این شروع فصلی نو برای هندبال ایران است. هندبال ما در این 

راه در ابتدای منحنی قرار دارد.

مذاکره فدارسیون فوتبال کویت با اسکوچیچ!
درخشش تیم ملی فوتبال ایران با هدایت دراگان اسکوچیچ موجب شده تا وی مشتریان زیادی در 
کشورهای حاشیه خلیج فارس کسب کند. کویت یکی از مشتریان جدی اسکوچیچ است. در این زمینه 
نشریه الرای کویت خبر داد که »احمد یوسف« رییس فدراسیون فوتبال این کشور با چهار مربی برای 
هدایت تیم ملی وارد مذاکره شده است. در بین این مربیان نام دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی 

فوتبال ایران و برانکو ایوانکویچ سرمربی تیم ملی فوتبال عمان دیده می شود.

آزمون قطعا به لیون می رود
انتقال سردار آزمون ستاره تیم ملی کشورمان و عضو باشگاه زنیت روسیه به لیون سوژه 
اول این روزهای رسانه های روسیه است. توافق نهایی آزمون با باشگاه لیون به این 
اخبار بیشتر دامن زده است. در همین زمینه کریستین نوبوا همبازی سابق سردار و 
بازیکن کنونی سوشی درباره دوستان قدیمی اش صحبت کرد. نوبوا درباره ارتیم دزیوبا 
زوج آزمون در زنیت، گفت: او بازیکن خوبی است و همه چیز بر وفق مرادش است و 

می تواند در آینده هم بدرخشد.

تقویم کشتی جایی برای برگزاری باشگاه های جهان ندارد
باوجودی که همچنان زمزمه هایی در خصوص برگزاری مسابقات باشگاه های جهان شنیده می شود ، 
اما باتوجه به آغاز چرخه انتخابی تیم های ملی بعد از لیگ برتر کشتی آزاد و فرنگی، زمان مناسبی 
برای برگزاری این رقابت ها در تقویم وجود ندارد. مسابقات قهرمان کشوری فرنگی از روز )24 آذر( در 
زاهدان آغاز می شود و ماه آینده نیز رقابت های کشوری آزاد در گرگان برگزار خواهد شد. ضمن اینکه 

در این فاصله اردوی 10 روزه تیم آزاد نیز در کشور عراق به انجام می رسد.

انتصاب کادرفنی تیم ملی ساندا بدون سرمربی!
امیر  و  تالو  تیم های  فنی  مدیر  و  مردان  تالو  تیم  سرمربی  عنوان  به  عربی  فرشاد 
اوجاقی و علی دهقان به عنوان مربیان تیم ملی ساندا مردان انتخاب شدند. در بخش 
ساندا بانوان نیز راضیه طهماسبی به عنوان سرمربی تیم منصوب شد و فریناز نذیری 
مسئولیت مربیگری تیم را به عهده گرفت. همچنین محبوبه کریمی به عنوان سرمربی 
تیم ملی تالو بانوان معرفی شد. در کوراش نیز رضا مهنان به عنوان سرمربی تیم ملی 

مردان و بتول پاکروح به عنوان سرمربی تیم ملی بانوان انتخاب شدند.

صعود ۳ بازیکن تنیس روی میز ایران در 
رنکینگ جهانی

فدراسیون جهانی تنیس روی میز ایران رنکینگ بازیکنان را 
بعد از برگزاری مسابقات بین المللی فنلاند و آلمان اعلام 
کرد و سه نماینده ایران که در این مسابقات حضور داشتند، 
توانستند در رنکینگ صعود کنند. هدایی و رویین تن در 
مسابقات فنلاند  شرکت کردندو احمدیان علاوه بر مسابقات 

فنلاند در مسابقات آلمان 
هم حضور داشت. محمد 
رده  به  تن  رویین  علی 
امیر  آمد.  جهان   ۱۵۵۵
حسین هدایی در رده ۱۵۸ 
و امین احمدیان در رده 

۲۰۱ ایستاد.

گل استقلال به سپاهان از نظر کارشناس 
داوری سالم بود؟

ابراهیم میرزابیگی کارشناس داوری درباره قضاوت بیژن 
حیدری در دیدار استقلال و سپاهان اظهار داشت: در 
این بازی به طور کلی قضاوت خوبی را شاهد بودیم. 
مشکلی خاصی از سوی داور و کمک داوران دیده نشد 
و اشتباهی که تاثیرگذار باشد، رخ نداد. در دقیقه 30 
نیز داور به خوبی برای 
آوانتاژ  اعلام  سپاهان 
هم  استقلال  گل  کرد. 
به  سالمی  شرایط  در 
ثمر رسید و اینکه گفته 
صورت  هندی  می شد 

گرفته، درست نیست.

عذرخواهی راننده ایرانی الاصل بابت قهرمانی فرستاپن!
نیکلاس لطیفی، راننده ایرانی -کانادایی تیم ویلیامز به خاطر شرکت داشتن در تصادفی 
که به صورت سهوی در تعیین قهرمان فصل ۲۰۲۱ مسابقات فرمول یک قهرمانی جهان 
تاثیرگذار بود، عذرخواهی کرد. برخورد لطیفی با دیوار در حالی اتفاق افتاد که لوئیس 
همیلتون حدود ۱۱ ثانیه از رقیبش، مکس فرستاپن، راننده هلندی تیم ردبول پیش 
بود و در آستانه کسب هشتمین عنوان قهرمانی قرار داشت. در این شرایط، مایکل 

ماسی، مدیر مسابقه تصمیم گرفت که مسابقه را با یک دور باقی مانده از سر بگیرد.

لیگ برتر
 تکواندو
 قرعه کشی شد
بیستمین  قرعه کشی 
دوره رقابت های لیگ برتر 
به  خلیج  جام  تکواندو 

صورت سیستمی انجام و مقرر شد این مسابقات در دو 
گروه ۶ و ۵ تیمی از روز دوشنبه  ۲۹ آذرماه کار خود را آغاز 
کند. این دوره از مسابقات با حضور ۱۱ تیم پارسیان البرز، 
پاس، جوانه، دانشگاه آزاد اسلامی، شرکت پالایش نفت 
آبادان، شهرداری ورامین، صنعت مس کرمان، فرمانیه، 
لوازم خانگی کن، مس سونگون ورزقان و معتمد پیگیری 
خواهد شد. سه تیم از هر گروه به مرحله نهایی راه پیدا می 

کند که تاریخ برگزاری آن متعاقبا اعلام می شود.

مربی ایتالیایی 
والیبال زنان ۳۰  

آذر به ایران می آید
کمپدلی  الساندرا 
گزینه نخست هدایت 
تیم ملی والیبال زنان 
ایران ۳۰ آذرماه از طریق فرودگاه امام خمینی )ره( 
آماده سازی  کامل  برنامه  ارائه  تهران می شود.  وارد 
تیم  ملی والیبال زنان و برنامه نظارتی بر تیم های 
برنامه های  از جمله  رده سنی نوجوانان و جوانان، 
کمپدلی در سفر ۱۵ روزه به تهران است. همچنین 
امضای قرارداد در صورت توافق نهایی با فدراسیون 
و حضور در نشست خبری از دیگر برنامه های وی 

در تهران است.


